
1 

 

PROTOKÓŁ 1/2024 

z posiedzenia 

Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego 

z dnia 13 czerwca 2024r. 

 

Obecni: przedstawiciele 20 Powiatów Województwa Małopolskiego. 

 

Zaproszeni goście: 

1. Pan Krzysztof Klęczar– Wojewoda Małopolski 

2. Pani Elżbieta Achinger – I Wicewojewoda Małopolski 

3. Pan Maciej Ostrowski – pełnomocnik wojewody małopolskiego ds. współpracy  

z jednostkami samorządu terytorialnego 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Prezentacja starostów i prezydentów miast na prawach powiatu województwa  

małopolskiego VII kadencji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości – Pan Krzysztof Jan Klęczar – Wojewoda Małopolski, 

Pan Witold Kozłowski – Marszałek Województwa Małopolskiego. 

5. Informacja o działalności Związku Powiatów Polskich. 

6. Wybór Przewodniczącego Konwentu. 

7. Przyjęcie Regulaminu Konwentu Powiatów Województwa  Małopolskiego. 

8. Wybór Zastępców Przewodniczącego Konwentu. 

9. Dyskusja i podjęcie decyzji w sprawie  rekomendacji kandydata Konwentu Powiatów 

Województwa  Małopolskiego do Zarządu Związku Powiatów Polskich. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia.  

 

 

 

Ad.1. 

Posiedzenie rozpoczął Pan Józef Tomal Starosta Myślenicki, dotychczasowy 

Wiceprzewodniczący Konwentu Powiatów, który przywitał przybyłych starostów, 

prezydentów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad.2. 

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu Powiatów  odczytał proponowany porządek 

obrad, poinformował, iż niestety Pan Marszałek Województwa Małopolskiego nie potwierdził 

udziału w dzisiejszych obradach i nie będzie miał dziś wystąpienia, nie mniej jednak zostanie 

zaproszony na kolejne posiedzenia. Wiceprzewodniczący Konwentu zapytał czy są uwagi do 
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porządku posiedzenia. Nie zgłoszono żadnych uwag, proponowany porządek obrad poddano 

pod głosowanie, został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3. 

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu Powiatów, z uwagi, iż jest to pierwsze 

posiedzenie Konwentu w nowej kadencji i część starostów oraz prezydentów po raz pierwszy 

piastuje swoje funkcje, zaproponował, aby każdy z przybyłych, krótko się przedstawił. 

Następnie wszyscy przybyli przedstawiciele powiatów kolejno się zaprezentowali.  

 

Ad.4.  

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Wojewodę Krzysztofa 

Klęczara. 

 

Pan Wojewoda Krzysztof Klęczar pogratulował wszystkim starostom oraz prezydentom miast 

wyników wyborów. Podziękował za możliwość spotkania w gronie wszystkich starostów  

i podkreślił, iż takie spotkania są bardzo ważne. Zadeklarował, iż z każdym starostą będzie 

chętny do współpracy i rozwiązywania lokalnych problemów. Powiedział, iż w swoim 

działaniu będzie starał się, mimo własnych poglądów, wznieść się ponad polityczne podziały  

i rozmawiać z każdym, a drzwi Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Krakowie są zawsze 

otwarte. Mówił, iż obecny rok budżetowy jest trudny, a te pieniądze które zostały przyznane na 

czekach, w  poprzednim roku nie były zabezpieczone, aczkolwiek obecnemu rządowi udało się 

je wygospodarować, utrzymać i są przekazywane samorządom. Poinformował, iż zaplanowane 

są kolejne nabory funduszu dróg samorządowych oraz innych programów ze środków unijnych. 

Stwierdził, iż działania samorządów i Wojewody przeplatają się na wielu płaszczyznach, 

choćby w kwestii służby zdrowia, nadzoru nad edukacją czy w zakresie pomocy społecznej. 

Stwierdził, iż wraz ze swoimi zastępcami zauważyli konieczność szybkich zmian w pewnych 

obszarach, m.in. w zakresie oświaty. Stąd zmiana w Kuratorium Oświaty na stanowisku 

Małopolskiego Kuratora Oświaty – Pani Gabriela Olszowska, która jest osobą z szerokim 

nastawieniem prospołecznym. Kolejna ważna decyzja to zmiana na stanowisku Małopolskiego 

Konserwatora Zabytków – funkcję tą pełni obecnie Pani Katarzyna Urbańska, którą cechuje 

niezwykła merytoryka i fachowość. Pan Wojewoda poinformował, iż wiele spraw 

rozwiązywanych jest na bieżąco, a dodatkowo powstał pomysł, aby pojawili się konserwatorzy 

zabytków na poziomie powiatowym i obecnie trwają rozmowy ze starostami w celu 

wypracowania pewnych rozwiązań systemowych. Kolejnym ważnym obszarem wspomnianym 

przez Pana Wojewodę był nadzór prawny wojewody, w miejscu tym poinformował, iż dyrektor 

Mirosław Chrapusta zgodził się wrócić do Małopolskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Krakowie.  Koleją kwestią, którą poruszył Pan Wojewoda był temat bezpieczeństwa, 

poinformował iż w tym obszarze również będą pewne zmiany, niebawem będą wdrażane nowe 

przepisy, dlatego niezwykle ważna jest współpraca starostów z urzędem wojewódzkim w tym 

zakresie. Następnie mówił, iż w kwestiach personalnych na poziomie powiatowym, Wojewoda 

zawsze zasięga opinii właściwego starosty, bo to starostowie są na bieżąco, gdyż pracują z tymi 

osobami. Kończąc swoje wystąpienie Pan Wojewoda poprosił, jeśli starostowie pozwolą, aby 

to obrady konwentu były miejscem gdzie zarówno wojewoda jak i pracownicy MUW  

w Krakowie będą mogli się spotkać z przedstawicielami powiatów i przybliżyć pewne tematy. 

Nastepnie Pan Wojewoda Krzysztof Klęczar przekazał głos I Wicewojewodzie Pani Elżbiecie 

Achinger. 



3 

 

 

Pani Wicewojewoda Elżbieta Achinger również pogratulowała starostom i prezydentom miast 

wyborów. Następnie przedstawiła swoją osobę oraz poinformowała o zakresie przypisanych 

obowiązków, tj. prowadzeniu spraw m.in. z obszaru polityki społecznej. Powiedziała, iż w 

najbliższych dniach swoją działalność rozpocznie  pełnomocnik ds. polityki senioralnej – osoba 

która będzie głównie działać w terenie – będzie to Pani Joanna Bobowska. Dodatkowo Pani 

Wicewojewoda powiedziała, iż w obszarze przypisanych jej zadań jest także ścisła współpraca 

z Małopolskim Kuratorem Oświaty oraz Małopolskim Konserwatorem Zabytków, dlatego jest 

do dyspozycji we wszystkich tematach w tym zakresie. Zadeklarowała swoją otwartość  

i gotowość na współpracę. 

 

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu podziękował za wystąpienia i powiedział, iż 

oczywiście konwent zawsze chętnie będzie gościł Pana Wojewodę oraz jego służby. 

Zasygnalizował już pierwszy problem, który w przyszłości chcieliby poruszyć przedstawiciele 

powiatów jakim jest działanie PGW Polskich Wód i bardzo długi czas wydawania pozwoleń 

wodno-prawnych, co bardzo często utrudnia realizację inwestycji drogowych. Powiedział, iż 

kolejnymi kwestiami, które interesują starostów jest nabór w ramach rządowego funduszu dróg, 

informacja czy będzie nabór na bezpieczne przejścia dla pieszych oraz  plan rządu na kwestie 

dotyczące ubytków w dochodach samorządów związanych z udziałem w podatku, a także 

informacja czy  w tym roku przewidywane jest zasilenie finansowe samorządów na koniec 

roku.  

 

Pan Wojewoda Krzysztof Klęczar powiedział, iż rozumie problem dochodów własnych 

jednostek samorządu terytorialnego, zwolnienie młodych z podatku w ramach Polskiego Ładu 

uszczuplił dochody samorządów, a wypłacane dodatkowe subwencje nie były przewidywalne, 

co również nie było dobre. Zwrócił uwagę, iż tegoroczne budżety są bardzo trudne i 

poinformował, że kwestia ta wybrzmiała na spotkaniu z wiceminister finansów oraz na 

spotkaniu z premierem Tuskiem, gdzie zostały przedstawione największe obecne bolączki 

samorządów tj. dochody własne oraz subwencja oświatowa. Dodatkowo powiedział, iż tematy 

te obecnie dominują w rozmowach wojewodów z ministrami. Poinformował także, że obecnie 

zaopiniował pozytywnie wszystkie wnioski spływające z samorządów o uruchomienie środków 

z rezerwy. Zaznaczył, iż każdy z nich jest zasadny, ale włodarze muszą mieć świadomość, że 

ta rezerwa w tym roku jest dużo niższa. Powiedział, że budżet państwa też musi się spinać i 

obecnie trwają prace, aby narzędzia finansowania były utrzymane i środki dla samorządów były 

zabezpieczone. Zaznaczył, iż jest również możliwość składania wniosków na dokumentacje 

osuwiskowe. Kończąc swoją wypowiedź poinformował, że obecnie będą utworzone kolejne 

stanowiska w Małopolskim Urzędzie Wojewódzkim w Krakowie, gdzie samorządy będą mogły 

uzyskać informacje i pomoc w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Poinformował,  

iż wszystkie środki, które były obiecane przez poprzedni rząd zostały utrzymane  

i są przekazywane do samorządów. 

 

Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski również zwrócił uwagę na kwestie dotyczące 

finansowania samorządów, zaznaczył iż samorządy chciałyby funkcjonować stabilnie. 

Przypomniał, iż w ubiegłym roku samorządom było bardzo ciężko i do października nie miały 

gwarancji finansowania do końca bieżącego roku. Zwrócił uwagę, iż Polski Ład wprowadził 

nowe zasady pit-u, natomiast per saldo budżet państwa tytułem przychodów z pit-u wzrósł  
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o 34%, natomiast żadnemu powiatowi nie wzrósł przychód bieżący z tytułu udziału w podatku, 

a nie zmienił się przecież udział samorządów w podziale podatku. Stwierdził, iż obniżki 

podatku w ramach Polskiego Ładu były pozorowane. Kończąc wypowiedź podziękował Panu 

Wojewodzie za deklarację i chęć współpracy ponad podziałami politycznymi. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Konwentu Józef Tomal powiedział, iż powiaty na szczeblu konwentu 

wielokrotnie razem z poprzednim wojewodą wypracowywali rozwiązania w trudnych 

kwestiach i tego również obecni Starostowie będą oczekiwać od obecnego Pana Wojewody. 

 

Pan Wojciech Pogan Wicestarosta Krakowski zwrócił uwagę, iż minister Domański zapowiadał 

reformę dot. finansów samorządów. W związku z powyższym zapytał czy powiaty mogą się 

spodziewać, aby ta  reforma obowiązywała już  od przyszłego roku. 

 

Pan Wojewoda Krzysztof Klęczar poinformował, że trwają prace nad tą reformą. Przyznał, że 

zmiany są konieczne i liczy na ich szybie procedowanie . 

 

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu zaproponował, aby w trybie obiegowym 

przyjąć stanowisko w sprawie dochodów powiatów. Następnie podziękował Panu Wojewodzie 

i Pani Wicewojewodzie za udział w konwencie. 

 

Pan Wojewoda Krzysztof Klęczar oraz Pani Wicewojewoda Elżbieta Achinger podziękowali 

za zaproszenie i opuścili posiedzenie. 

 

Ad.5.  

Pan Andrzej Potępa Wiceprzewodniczący Konwentu powiedział, iż reprezentował Konwent 

poprzedniej kadencji w pracach Zarządu Związku Powiatów Polskich. Zachęcił wszystkich 

zgromadzonych,  aby wszystkie powiaty przynależały do ZPP, argumentując to tym, iż 

członkostwo w ZPP to jest realny wpływ na stanowione prawo. Następnie poinformował  

o działających zespołach tematycznych przy Związku Powiatów Polskich oraz podkreślił że 

członkostwo w ZPP daje możliwość pracy w takich gremiach jak m.in. Komisja Wspólna 

Rządu i Samorządu czy Europejski Komitet Regionów. Pan Andrzej Potępa poinformował 

także, iż w ubiegłym roku promowany był projekt  ZPP dotyczący finansowania samorządów, 

bo są pieniądze na inwestycje, a nie mamy pieniędzy na wydatki bieżace. Zwrócił uwagę, iż 

powiaty powinny mieć swoje przedstawicielstwo w zarządzie Związku Powiatów Polskich, 

dlatego że dzięki działalności ZPP w ciągu ostatnich lat zostało zatrzymane kilka projektów 

ustaw, które następnie dzięki tym działaniom zostały poprawione. Zachęcił do śledzenia strony 

internetowej Związku, gdzie znajdują się informacje na temat procesów legislacyjnych czy też 

informacje o bezpłatnych szkoleniach. Pan Andrzej Potępa poinformował, iż we wrześniu br. 

planowane jest Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich w Mikołajkach, na które 

już teraz serdecznie zaprosił wszystkich obecnych. 

 

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu podziękował za wystąpienie i podkreślił, iż 

członkostwo w Związku Powiatów Polskich to niezwykle cenne narzędzie, dzięki któremu 

powiaty mają realny wpływ na procedowane ustawy. 
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Prezentacja multimedialna dot. działalności Związku Powiatów Polskich stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

Ad.6. 

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad jakim był wybór Przewodniczącego Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego. 

Poprosił o zgłaszanie kandydatur.  

 

Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski zgłosił kandydaturę Pana Józefa Tomala  

Starosty Myślenickiego jako osoby, która ma wieloletnie doświadczenie i niejednokrotnie 

reprezentowała już małopolskie powiaty w różnych gremiach.   

 

Pan Jacek Hudyma Starosta Tarnowski poprosił, aby rozważyć by w prezydium Konwentu 

zasiadali przedstawiciele różnych regionów, nie tylko małopolski centralnej. Taka 

reprezentacja dałaby szersze spojrzenie na problemy w poszczególnych regionach, które często 

są uwarunkowane położeniem.  

 

Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski przypomniał, iż Konwent obecnie obraduje  

w punkcie wyboru przewodniczącego. 

 

Pan Bogumił Sobczyk Starosta Olkuski również wskazał na argument, aby w prezydium 

zasiadali przedstawiciele powiatów z różnych regionów, choćby powiatów które maja  

np. problemy górnicze. Następnie poprosił o dziesięciominutową przerwę. 

 

Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu Powiatów poinformował,  

iż w dotychczasowej działalności członkowie Konwentu Powiatów byli zawsze zgodni, ale 

przypomniał, iż zgodnie ze Statutem Związku Powiatów Polskich w głosowaniu nad wyborem 

nowego Przewodniczącego oraz Wiceprzewodniczących Konwentu Powiatów uczestniczą 

przedstawiciele członkowskich powiatów zrzeszonych w Związku Powiatów Polskich. Na 

prośbę starostów odczytał, które powiaty z Małopolski aktualnie są członkami Związku 

Powiatów Polskich. Zaznaczył jednak, iż do tej pory była zasada, iż w głosowaniu nad 

wyborem prezydium Konwentu uczestniczą wszyscy starostowie. 

  

Następnie Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu ogłosił dziesięciominutową 

przerwę. 

 

Po wznowionych obradach Pan Józef Tomal Wiceprzewodniczący Konwentu zapytał czy są 

jeszcze inne kandydatury na funkcję Przewodniczącego Konwentu. W związku z brakiem 

zgłoszenia innego kandydata na funkcję Przewodniczącego Konwentu Powiatów 

Województwa Małopolskiego lista kandydatów została zamknięta. Poinformowano,  

iż głosowanie odbędzie się w trybie jawnym. 

 

Pan Józef Tomal wyraził zgodę na kandydowanie na funkcję Przewodniczącego Konwentu 

Powiatów Województwa Małopolskiego. 
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Następnie poddano pod głosowanie kandydaturę Pana Józefa Tomala Starosty Myślenickiego 

na funkcję Przewodniczącego Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego. Pan Józef 

Tomal Starosta Myślenicki jednogłośnie został wybrany na funkcję Przewodniczącego 

Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego. Podjęto Uchwałę Konwentu Powiatów 

Województwa Małopolskiego nr VII/1/2024 z dnia 13 czerwca 2024r.w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego. 

Następnie Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu podziękował za wybór i obdarzenie 

zaufaniem oraz zapewnił, iż będzie godnie sprawował powierzoną funkcję. Następnie 

powiedział, iż jeśli ktoś będzie czuł się na siłach, aby przejąć obowiązki Przewodniczącego 

Konwentu, to rozważy rezygnację w połowie kadencji. Pan Józef Tomal Przewodniczący 

Konwentu poprosił, aby zgłaszać nurtujące powiaty problemy to wtedy również odpowiednie 

osoby z zewnątrz będą zapraszane na posiedzenia konwentu.  

Ad.7. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad jakim była dyskusja i głosowanie nad przyjęciem Regulaminu Konwentu 

Powiatów Województwa Małopolskiego. Projekt Regulaminu został przesłany do wszystkich 

starostów przed posiedzeniem. Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów 

poinformował, iż w stosunku do poprzedniego regulaminu wprowadzono dwie zmiany  

tj. zwoływanie posiedzenia Konwentu nie rzadziej niż raz na pół roku oraz powiadamianie  

o posiedzeniu członków Konwentu na siedem dni przed planowanym posiedzeniem. Wyjaśnił, 

iż wcześniejsze zapisy nie były przestrzegane, stąd wprowadzone zmiany. Następnie Pan Józef 

Tomal Przewodniczący Konwentu zapytał czy są jakieś uwagi do przedmiotowego projektu. 

 

Pan Bartłomiej Gębala Starosta Chrzanowski wniósł o poprawkę omyłki pisarskiej  

w §4 Regulaminu, aby słowo „śmieci” zastąpić słowem „śmierci”. 

 

Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski zgłosił wniosek, aby ująć w §3 Regulaminu 

zapis, iż kandydatury Zastępców Przewodniczącego wybiera Konwent na wniosek 

Przewodniczący Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego.  

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu zaproponował, aby najpierw przegłosować 

zmiany w zaproponowane w§5 przesłanego projektu Regulaminu oraz zmianę wskazaną przez 

Starostę Chrzanowskiego. Wskazane zmiany zostały przyjęte jednogłośnie. 

Następnie odbyła się krótka dyskusja nad zmianą zgłoszoną przez Pana Andrzeja 

Skrzypińskiego. Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski wycofał złożony wcześniej 

wniosek o zmiany w §3 Regulaminu. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów poddał pod głosowanie Uchwałę  

w sprawie przyjęcia Regulaminu Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego. Uchwała 

ta została przyjęta jednogłośnie. Podjęto Uchwałę Konwentu Powiatów Województwa 

Małopolskiego Nr VII/2/2024 w sprawie przyjęcia Regulaminu Konwentu Powiatów 

Województwa Małopolskiego. 
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Ad.8. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów przeszedł do kolejnego punktu obrad 

tj. wybór Wiceprzewodniczących Konwentu. Poinformował, iż zgodnie z przyjętym 

Regulaminem Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego wybiera się dwóch 

wiceprzewodniczących. Na swoich zastępców zaproponował kandydaturę Pani Elżbiety Burtan 

Starosty Krakowskiego oraz Pana Andrzeja Skrzypińskiego Starosty Oświęcimskiego.  

Pan Jacek Hudyma Starosta Tarnowski zgłosił kandydaturę na Wiceprzewodniczącego 

Konwentu Pana Mieczysława Urygi Starosty Limanowskiego. 

Pan Tomasz Hamerski Starosta Nowotarski zgłosił kandydaturę na Wiceprzewodniczącego 

Konwentu Pana Bogumiła Sobczyka Starosty Olkuskiego. 

Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski zawnioskował o pięciominutową przerwę. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu przychylił się do wniosku i zarządził przerwę. 

Po wznowieniu obrad Pan Józef Tomal przystąpił do dalszego procedowania wyboru 

Wiceprzewodniczących Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego. Następnie Pan 

Józef Tomal Przewodniczący Konwentu zapytał kolejno wskazanych kandydatów o wyrażenie 

zgody na kandydowanie na funkcję Wiceprzewodniczącego Konwentu Powiatów 

Województwa Małopolskiego. 

Pan Andrzej Skrzypiński Starosta Oświęcimski nie wyraził zgody na swoją kandydaturę. 

Pan Bogumił Sobczyk Starosta Olkuski wyraził zgodę na swoją kandydaturę. 

Pan Mieczysław Uryga Starosta Limanowski nie wyraził zgody na kandydowanie. 

Pan Wojciech Pogan Wicestarosta Krakowski poinformował, iż Pani Elżbieta Burtan Starosta 

Krakowski wyraża zgodę na kandydowanie. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu odczytał listę kandydatów i poddał pod 

głosowanie zamknięcie listy kandydatów. Zamknięcie listy kandydatów na 

wiceprzewodniczących konwentu przegłosowano jednogłośnie. 

 

Następnie Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poddał pod głosowanie kandydaturę 

Pani Elżbiet Burtan Starosty Krakowskiego oraz kandydaturę Pana Bogumiła Sobczyka 

Starosty Olkuskiego na funkcję Wiceprzewodniczącego Konwentu Powiatów Województwa 

Małopolskiego. Jednogłośnie przyjęto obydwie kandydatury. Podjęto Uchwałę Konwentu 

Powiatów Województwa Małopolskiego Nr VII/3/2024 w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego. 

 

AD.9. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu odczytał kolejny punkt obrad tj. dyskusja 

 i podjęcie decyzji w sprawie  rekomendacji kandydata Konwentu Powiatów Województwa  

Małopolskiego do Zarządu Związku Powiatów Polskich.  

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu zaproponował, aby wybrać dwóch 

przedstawicieli. Zwrócił też uwagę, aby były to osoby dyspozycyjne, które w przypadku 

wyboru do Zarządu faktycznie będą uczestniczyć w obradach Zarządu w Warszawie. Zwrócił 
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tez uwagę na fakt, iż może się okazać że spośród wskazanych dwóch rekomendacji tylko jeden 

kandydat zostanie Członkiem Zarządu Związku Powiatów Polskich. 

Nie zgłoszono innych kandydatur. Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu odczytał listę 

kandydatów i poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów. Zamknięcie listy 

kandydatów  przegłosowano jednogłośnie. 

 

Pan Andrzej Potępa Starosta Brzeski oraz Pan Adam Korta  Starosta Bocheński wyrazili zgodę 

na kandydowanie do Zarządu Związku Powiatów Polskich. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu Powiatów poddał pod głosowanie wskazane 

kandydatury. Pan Andrzej Potępa Starosta Brzeski został rekomendowany jako kandydat 

Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego do Zarządu Związku Powiatów Polskich, 

przy jednym głosie wstrzymującym się. Pan Adam Korta Starosta Bocheński został 

rekomendowany jako kandydat Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego do Zarządu 

Związku Powiatów Polskich, przy jednym głosie wstrzymującym się. Podjęto Uchwałę 

Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego Nr VII/4/2024 w sprawie rekomendacji 

kandydatów Konwentu Powiatów Województwa Małopolskiego do zarządu Związku 

Powiatów Polskich. 

 

Pan Andrzej Potępa Starosta Brzeski oraz Pan Adam Korta  Starosta Bocheński podziękowali 

za zaufanie i rekomendację. 

 

Ad.10. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poinformował, że zostanie przesłane stanowisko 

ws. dochodów bieżących. Kolejnym tematem wskazanym przez Przewodniczącego Konwentu 

był projekt ustawy o zmianie ustawy o ubezpieczeniach obowiązkowych, Ubezpieczeniowym 

Funduszu Gwarancyjnym i Polskim Biurze Ubezpieczycieli Komunikacyjnych oraz ustawy o 

działalności ubezpieczeniowej i reasekuracyjnej, z którego usunięto dwa istotne dla powiatów 

zapisy i w obecnym stanie jest mocno niekorzystna dla powiatów, przez co zasadne byłoby 

przygotować stanowisko w tej sprawie. Następnie przekazał informację przesłaną przez 

Związek Powiatów Polskich, iż I Forum Kultury Solidarności „Samorządność w sprawie 

rodziny”, które miało odbyć się 4 i 5 lipca 2024r. nie odbędzie się i zostaje przeniesione na IV 

kwartał br. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu poinformował, iż pod koniec sierpnia lub we 

wrześniu zwołane zostanie kolejne posiedzenie Konwentu Powiatów Województwa 

Małopolskiego. Na kolejne posiedzenie zostanie zaproszony Marszałek Województwa 

Małopolskiego oraz na pewno poruszony zostanie temat działalności PGW Wody Polskie  

i Konwent będzie chciał przedstawić swoje oczekiwania względem działania tej jednostki. 

 

Pan Andrzej Potępa Starosta Brzeski zaproponował, aby wzorem innych konwentów w Polsce 

podjąć apel lub uchwałę, który trafi do Zarządu Związku Powiatów Polskich dotyczący 

przekonania rządzących, że program strategiczny podobny do Polskiego Ładu powinien dalej 

funkcjonować. Mamy na tyle wydrenowane budżety, że nawet FDS przestaje być atrakcyjny 

dla powiatów.  
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Kolejnym tematem wskazanym przez Pana Bartłomieja Gębalę Starostę Chrzanowskiego był 

problem finansowania świadczeń realizowanych przez szpitale powiatowe przez NFZ. 

 

Józef Tomal zobowiązał się, iż zostanie przygotowane takie stanowisko. Obecnie szpitale mają 

ogromne straty na działalności bieżącej, gdyż NFZ nie płaci – dlatego wypracowanie takiego 

stanowiska jest zasadne. 

 

Pan Mieczysław Uryga Starosta Limanowski, Pan Krzysztof Świerczek Starosta Miechowski 

oraz Pan Wojciech Rzadkowski Starosta Proszowicki również zwrócili uwagę na problem 

finansowania szpitali, konieczność działania w tym obszarze przez różne gremia oraz 

zaznaczyli, aby w przygotowywanym stanowisku wybrzmiało, że może dojść do sytuacji, że 

trzeba będzie wybierać czy leczyć naszych mieszkańców czy nie, ze względu na brak 

finansowania. 

 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu zapewnił, iż zostanie przygotowane stanowisko 

w kwestii finansowania świadczeń zdrowotnych przez NFZ.  

 

Pan Bogumił Sobczyk Wiceprzewodniczący Konwentu zwrócił uwagę na problem realizacji 

zapisów ustawy o pieczy zastępczej w kwestii domów dziecka, zgodnie z którą maksymalna 

liczba dzieci to 14. Zwrócił uwagę na problem bezlimitowego przyjmowania dzieci z Ukrainy. 

Powiedział, iż obecnie w powiecie olkuskim dochodzi do takiej sytuacji, że w prowadzonych 

domach dziecka pokoje typu jadalnia, bawialnia muszą być przekształcane w pokoje dla dzieci, 

domy są bowiem przepełnione i nie spełniają żadnych norm pod względem liczebności kadry. 

Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu zwrócił też uwagę na problem środowiskowych 

domów samopomocy oraz placówek opiekuńczo-wychowawczych i ich niedofinansowania. 

Zapewnił, iż na jednym z kolejnych posiedzeń z udziałem specjalistów zostaną poruszone 

wszystkie problemy z zakresu pomocy społecznej. 

 

Ad.11. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Józef Tomal Przewodniczący Konwentu 

podziękował zebranym za obecność i zamknął posiedzenie. 

 

 

 

 

 

   Przewodniczący 

Konwentu Powiatów 

Województwa Małopolskiego 

 

 

       Józef Tomal 


